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Alessio Menegazzo (PPC): Trebuie sa sprijinim si sa acceleram foarte mult

investitiile în retele electrice 

Investitiile în retele electrice trebuie  sprijinite si accelerate foarte mult, pentru ca altfel se va crea un 

decalaj si mai mare între România si celelalte tari, a declarat, luni,  Alessio Menegazzo, CEO si country

manager al PPC (fostul Enel) în  România.

"Ştim cu totii ca suntem în fata unei schimbari epocale. Tranzitia  energetica, modul în care consumatorii, cetatenii

vor trai în viitor va  fi un mod în care electricitatea va avea un aspect din ce în ce mai  relevant.(...) Este nevoie de

foarte multe investitii în retele  electrice pentru ca acesta este modul în care ne pregatim pentru un  viitor mai bun,

mai decarbonazit, în care clientii o sa aiba foarte  multe posibilitati pe care astazi nu le au.(...) Ştim ca exista 

angajamente ferme din partea Guvernului României, Planul National de  Mediu si Energie, care are niste

angajamente. Avem o discutie cu  Autoritatea de Reglementare pentru un nou ciclu de reglementare. Speram  ca

vom ajunge la o discutie mult mai practica, mult mai pragmatica, în  interesul de a digitaliza si de a pune în centrul

atentiei  electrificarea. Restul sunt aspecte care sunt mai putin relevante, dar  avem cu toti, un commitment, trebuie

sa sprijinim si sa acceleram foarte  mult investitiile în retele electrice. Daca nu facem asta, o se cream  un decalaj

între România si celelalte tari. Şi acesta este un fapt", a  spus Menegazzo la evenimentul ce a marcat finalizarea

modernizarii  statiei de transformare Nord din Bucuresti.

La rândul sau, vicepresedintele Autoritatii Nationale de Reglementare în  domeniul Energiei, Gabriel Andronache,

a subliniat ca exista un dialog  deschis cu operatorii din distributie si în perioada urmatoare se va  încerca

ajungerea la un numitor comun în ceea ce priveste a 5-a perioada  de reglementare.

"Ştiti ca avem usa deschisa si dialogul este deschis în permanenta. De  aceea, as vrea sa facem lucrurile exact asa

cum trebuie. Dupa cum stiti,  în 2024 trebuia sa intram în perioada a cincea de reglementare, dar,  împreuna cu cei

din distributie, am ajuns la concluzia ca ar fi bine sa  amânam un an, sa fie un an de tranzitie, pentru ca, daca ne

raportam la  ultimii ani, 2023, 2022, niste ani atipici, poate n-am fi luat niste  decizii care sa fie foarte bune si sa

raspunda conditiilor actuale. De  aceea, în perioada urmatoare vom intensifica acest dialog. Colegii din  distributie,

prin ACUE, au facut o analiza. De asemenea, si noi am facut  o analiza, si vom încerca în perioada urmatoare sa

ajungem la numitorul  comun care sa raspunda nevoilor din România", a spus Andronache.

Acesta a precizat ca pentru urmatoarea perioada de reglementare se cauta  o formula astfel încât companiile care

realizeaza investitii din  fonduri europene sa fie recompensate, sa se regaseasca o anumita suma în  tarif.

"Putem sa ne uitam, de exemplu, la tarile din vest, unde exista o  recunoastere în tarif care este mult mai mica, dar

poate acolo lucrurile  sunt deja facute, unele lucruri sunt facute si sunt avansate, iar la  noi înca mai sunt multe

lucruri de facut. De asemenea, pentru perioada a  cincea de reglementare încercam sa recomandam si sa gasim o

formula  astfel încât companiile care merg catre fondurile europene si realizeaza  investitii din fonduri europene sa

nu fie penalizate, în ghilimele, si  sa fie recompensate astfel încât sa se gaseasca o anumita suma care sa  apara în

tarif, pentru ca acele investitii ulterior sa poata sa fie  sustinute", a explicat vicepresedintele ANRE.

Directorul general Retele Electrice, Mihai Peste, a mentionat ca  momentan nu exista o cifra fixa în ceea ce

priveste cresterea tarifului  de distributie ci un mix de propuneri, fiind asteptata aparitia  metodologiei pentru a se

putea discuta mai exact.

"Nu avem o valoare fixa sau o cifra fixa cu cât ar trebui sa creasca  tariful de distributie. Este un mix de propuneri.

Tariful de distributie  are multe componente.(...) ANRE a facut, deocamdata, o propunere.  Metodologia înca nu a

iesit. Deci studiile sunt facute nu neaparat  pentru a fi respectate 100%, dar pentru a agrega valoare în discutiile 
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noastre, astfel încât sa ajungem pâna la urma nu la numitorul comun, dar  la acel numitor care ne ofera pâna la

urma cadrul de reglementare  suficient sa facem investitiile viitoare si sa reusim sa facem tranzitia  energetica. (...)

Acum este foarte mare problema, sincer, de finantare,  iar finantarea pentru perioada urmatoare, fiind vorba de

volume foarte  mari, trebuie discutata si ajuns cu ANRE-ul la niste concluzii foarte  clare si exacte. Dar cel putin în

momentul de fata, din punctul de  vedere al nostru ca distribuitor, cifre exacte nu sunt. Asta abia dupa  ce va

aparea o metodologia o sa putem discuta mai exact. Urmatoarea  metodologie de reglementare trebuie sa fie o

metodologie justa, justa  pentru operatori, justa pentru comunitate, justa pentru consumator, dar  în conditiile de

tranzitie energetica care urmeaza, daca vrem sa o facem  sau nu. Repet, conditiile actuale nu sunt cele mai propice

sa facem  investitii de dimensiuni incredibile", a punctat Mihai Peste.
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